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Summary

        
Concerning postoperative bypass hemodynamics after open heart surgery only few data are known. With this new implantable doppler probe we developed an easy-to-use bedside method for monitoring postoperative bypass function after coronary artery bypass grafting. The accuracy of our method is shown by using a circulation model and by animal studies. Furthermore first clinical data are shown which support our conclusion of having found a sensitive method for monitoring small vessels' hemodynamics.


      
        
Zusammenfassung

        
Über hämodynamische Daten der Bypassfunktion nach herzchirurgischen Eingriffen ist nur wenig bekannt. Wir entwickelten eine leicht anwendbare bedside-Methode zum postoperativen Monitoring der Bypassfunktion. Die Anwendbarkeit unserer neu entwickelten Dopplersonde wird im Versuchs- und Tiermodell gezeigt. Darüber hinaus werden die ersten klinischen Daten dargestellt. Es wird geschlossen, daß die vorgestellte Technik eine sensitive Methode ist, hämodynamische Bedingungen an kleinlumigen Gefäßen zu messen.
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